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Burduja: Pentru foarte multi români vor exista scaderi de preturi la energie, de luna

viitoare

Foarte multi români vor vedea, de luna viitoare, scaderi ale preturilor,  mai ales la gaze, dar si la energie

electrica în cazul celor cu un  plafon mai mare, de 1,3 lei pe KWh, a declarat, luni, ministrul  Energiei,

Sebastian Burduja.

Acesta a fost întrebat într-o conferinta despre posibilitatea ca plafoanele sa fie din nou modificate.

"În acest moment nu. Evaluam efectele actului normativ pe care abia l-am  adoptat si care, asa cum v-am spus, va

duce la facturi scazute pentru  foarte multi români(...) Important este ca preturile în facturi sunt la  fel sau scad.

Pentru foarte multi români, mai ales la gaze, cu siguranta  vor exista scaderi pe care le vor constata de luna

viitoare, iar la  energie electrica mai ales pentru cei care au un plafon mai mare, cel de  1,3 lei pe KWh, care este

peste plafonul pe care îl vedem în momentul  asta pe piata", a explicat Burduja.

El a subliniat ca un furnizor nu cumpara toata cantitatea de energie  electrica de care are nevoie doar de pe piata,

are si contracte pe  termen mai lung, are contracte bilaterale, are tot felul de alte  aranjamente financiare care duc la

un pret mediu lunar.

Guvernul a adoptat, pe 28 martie, Ordonanta pentru modificarea si  completarea OUG 27/2022 prin care elimina

taxa pe soare pentru  prosumatori si actualizeaza schema de sprijin pentru toti consumatorii  de energie electrica si

gaze naturale, care va duce la scaderea  preturilor pentru urmatoarele 12 luni.

"Astazi, Guvernul României a aprobat, la propunerea Ministerului  Energiei, modificari ale OUG 27 care vor duce

la scaderea pretului cu  care producatorii vând fara a fi supraimpozitati de la 450 lei/MWh la  400 lei/MWh pentru

energie electrica, respectiv de la 150 lei/MWh la 120  lei/MWh pentru gaze naturale. Aceste valori au fost stabilite

în urma  unor analize minutioase ale pietelor de energie si în urma consultarilor  cu toti actorii din sector", se

mentiona într-un comunicat al  ministerului.
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